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OR.0002.1.2023 
 

PROTOKÓŁ Nr XLVII/23 
 z XLVII nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie  

z dnia 11 stycznia 2023r. 
od godz. 11:01 do godz. 12:35 

 
                                                Proponowany porządek obrad 
 

1. Otwarcie obrad Sesji. 
2. Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
3. Dyskusja i głosowanie nad następującymi projektami uchwał: 

 
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      

2023- 2040, 
2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2023r., 
3) w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV/291/17 Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  

12 lipca 2017 r. w sprawie zasad i trybu przyznawania dotacji celowych na 
dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków z budżetu Gminy 
Zalewo, 

4) w sprawie powierzenia zadań własnych Gminy Zalewo Zakładowi Gospodarki 
Komunalnej Sp. z o.o. w Zalewie, 

5) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział strażaków  
ratowników ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych, akcjach 
ratowniczych, szkoleniach lub  ćwiczeniach, 

6) w sprawie dokonania zmiany w treści Uchwały Nr III/26/18 Rady Miejskiej  
w Zalewie z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie wsparcia w postaci 
posiłku, świadczenia pieniężnego w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 
żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 
osobom objętym wieloletnim rządowym programem ”Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2019-2023,  

7) w sprawie dokonania zmiany w treści Uchwały Nr III/27/18 Rady Miejskiej  
w Zalewie z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 
za przyznane świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku, świadczenia 
pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności oraz 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych osobom objętym 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

8) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej 
numerem ewidencyjnym gruntów  jako działka Nr 231, położonej w obrębie 
Boreczno, gmina Zalewo, 

9) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej 
numerem ewidencyjnym gruntów jako działka Nr 233, położonej w obrębie 
Boreczno, gmina Zalewo, 

10) w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami miejscowości 
Murawki, dotyczących zmiany rodzaju miejscowości, z: Murawki – jako część wsi 
Urowo, na: Murawki – wieś. 
 

4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie obrad.  

 
Ad 1. Otwarcie obrad Sesji. 
 
Obrady XLVII nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie otworzył Krzysztof Gawryś  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Zalewie. Poinformował, że Sesja została zwołana na wniosek 
Burmistrza Zalewa. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że wniósł o zwołanie Sesji w związku z koniecznością 
dokonania zmian w budżecie dotyczących np. dodatków do źródeł ciepła, sprzedaży węgla  
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w preferencyjnej cenie. Przy okazji wprowadzono dodatkowe projekty uchwał wynikające  
z bieżącej działalności Urzędu, zmieniających się przepisów prawa.   
 
Ad 2.  Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś stwierdził, że na sali znajduje się 11 Radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności Radnych stanowi 
załącznik nr 1). Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś w związku z brakiem uwag poddał pod 
głosowanie porządek obrad. 
 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 11 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. Porządek obrad został przyjęty. 
 
Ad. 3. Dyskusja i głosowanie nad następującym projektem uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o odczytanie projektów uchwał nr 1 i nr 2. 
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz odczytała projekt uchwały 
 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      
2023- 2040. 

 
Skarbnik poinformowała o proponowanych zmianach, a następnie odczytała projekt uchwały 
 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2023r. 
 
Skarbnik odczytała uzasadnienie proponowanych zmian w budżecie. 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o poprawienie podstawy prawnej w odczytanych 
projektach uchwał w zakresie przytoczonego tekstu jednolitego ustawy o samorządzie gminnym 
(tj. Dz. U. z 2023r. poz.40). 
 
Radny Mirosław Czyszek powiedział, że w projekcie uchwały brakuje zbilansowania kwot przy 
inwestycji dotyczącej przebudowy drogi w miejscowości Wieprz (wykazano dochody 90.000 zł, 
wydatki 160.000 zł). 
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz wyjaśniła, że różnica to wkład własny. Wskazana kwota 90.000 zł 
to środki pochodzące z dofinansowania zewnętrznego.   
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński dodał, że dofinansowanie w wysokości 60% uzyskano w ramach 
konkursu ogłoszonego przez Stowarzyszenie Łączy Nas Kanał Elbląski Lokalna Grupa Działania 
w Elblągu. Inwestycja dotyczy drogi gminnej przy boisku w miejscowości Wieprz. 
 
Radna Wioletta Żołądkiewicz zapytała, na jakim etapie znajduje się inwestycja związana 
z przebudową schodów przy NZOZ „Zdrowie” w Zalewie.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że podpisano umowę z wykonawcą, termin 
realizacji zadania jest do 28 kwietnia 2023r. Schody wykonane zostaną z płyt granitowych.  
 
Radny Mirosław Czyszek zapytał, z czym związane jest zwiększenie środków (100.000 zł) na 
budowę kanalizacji Półwieś – Dobrzyki. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że są to środki związane z realizacją projektu unijnego 
i przeznaczone na działania miękkie (szkolenia, wymiana doświadczeń). Burmistrz dodał, że 
podejmowane są działania by pozyskać dodatkowe środki z puli pierwotnie przeznaczonej dla 
partnera projektu (partner zagraniczny został wyłączony z realizacji projektu).  
 
Radny Mirosław Czyszek zapytał, czy określone zostało, na co mają być przeznaczone środki  
w ramach działań miękkich. 
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Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że mogą to być np. wyjazdy studyjne związane  
z wymianą doświadczeń, wiedzy.  
 
W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały nr 1. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 2. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o przedstawienie projektu uchwały 
 

3) w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV/291/17 Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  
12 lipca 2017 r. w sprawie zasad i trybu przyznawania dotacji celowych na 
dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków z budżetu 
Gminy Zalewo. 
 

Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że zmiany w regulaminie związane są ze zmianami  
w ustawie, która nakłada dodatkowe obowiązki na osoby chcące wybudować przydomowe 
oczyszczalnie ścieków.  
 
Inspektor w Referacie Inwestycji, Gospodarki Mieniem Komunalnym Leszek Sufranek wyjaśnił, że 
osoby, które będą ubiegały się o pozwolenie na budowę przydomowej oczyszczalni ścieków muszą 
uzyskać pozwolenie wodnoprawne (wcześniej niewymagane). Czynność ta trwać może  
2 - 3 miesiące w związku z czym wydłużono termin przyjmowania wniosków o dofinasowanie. 
Ponadto wprowadzono zmianę w sposobie dzielenia środków (dofinansowanie 3.000 zł dla 
oczyszczalni drenażowych oraz 5.000 zł dla oczyszczalni biologicznych).  
 
Radny Mirosław Czyszek zapytał, czy uzyskanie pozwolenia wodnoprawnego przy budowie 
oczyszczalni przydomowej jest konieczne. 
 
Inspektor w Referacie Inwestycji, Gospodarki Mieniem Komunalnym Leszek Sufranek 
odpowiedział, że jest to dokument niezbędny. Dodał, że opracował „skrót” pomocny dla osób, które 
będą występować o takie pozwolenie.  
 
Na prośbę Przewodniczącego Rady Krzysztofa Gawrysia Inspektor odczytał projekt uchwały.   
 
Radny Mirosław Czyszek stwierdził, że w związku z inflacją i koniecznością uzyskania 
dodatkowych pozwoleń sugeruje zwiększenie kwot dotacji na oczyszczalnie drenażowe z 3.000 zł 
na 5.000 zł i oczyszczalnie biologiczne z 5.000 zł na 7.000 zł.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński zauważył, że podejmowanie zmian „ad hoc” niczego nie wnosi. 
Całkowita kwota przeznczona na dotacje to 40.000 zł. Propozycja Radnego może być sugestią do 
przeprowadzenia analizy kosztów budowy przydomowych oczyszczalni. Dodał, że w latach 
ubiegłych zainteresowanie mieszkańców dotacjami było duże.   
 
Radny Mirosław Czyszek powiedział, że w takim przypadku prosi, by na kolejną Sesję przygotować 
propozycje zwiększenia wysokości dotacji na przydomowe oczyszczalnie ścieków i adekwatnie do 
tego zmiany w budżecie gminy (zwiększenie kwoty przeznaczonej na dotacje).  
 
Radny Alfred Truszkowski zapytał, jak duże jest zapotrzebowanie na przydomowe oczyszczalnie 
ścieków.  
 
Inspektor w Referacie Inwestycji, Gospodarki Mieniem Komunalnym Leszek Sufranek 
odpowiedział, że w latach ubiegłych prawie w 100% wydatkowano środki przeznaczone na dotacje.  
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W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że podstawą wprowadzenia zmian była dyskusja 
wewnętrzna dotycząca obsługi odpadów komunalnych, takich jak odpady z cmentarzy, z miejsc 
publicznych. W związku z powyższym zaktualizowano wykaz zadań należących do zadań Zakładu 
Gospodarki Komunalnej. Następnie odczytał projekt uchwały 
 

4) w sprawie powierzenia zadań własnych Gminy Zalewo Zakładowi Gospodarki 
Komunalnej Sp. z o.o. w Zalewie.  

 
Burmistrz poprosił o poprawienie w § 1 daty powierzenia Spółce wykonywania zadań z roku 2022 
na 2023 rok.  
 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński przypomniał, że projekt uchwały przedkładany jest po raz kolejny, 
gdyż otrzymano z Prokuratury Rejonowej w Iławie kolejne zastrzeżenia dotyczące zapisów 
uchwały. Nie chcąc wchodzić w spór prawny zdecydowano o zmianie zapisów. Następnie odczytał 
projekt uchwały    
 

5) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział strażaków  
ratowników ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych, 
akcjach ratowniczych, szkoleniach lub  ćwiczeniach. 

 
Burmistrz poprosił o poprawienie w § 1 punktu 2) na ustęp 2 oraz w § 3 zapisanie słowa „miejskiej” 
z wielkiej litery. Poprosił również o sprawdzenie daty mocy obowiązywania uchwały (1 styczeń 
2022r. czy 1 styczeń 2023r.).  
 
Radny Alfred Truszkowski powiedział, że Prokuratura uwagi do podjętej uchwały dotyczącej 
wysokości ekwiwalentu miała już listopadzie. Poprawiono uchwałę, a uwagi Prokuratura zgłosiła 
ponownie. Dziwi go taka sytuacja.  
 
Radny Mirosław Czyszek zaproponował, aby podnieść kwoty ekwiwalentu dla strażaków  
o 10-20 % (jeżeli datą obowiązywanie uchwały miałby być 1 styczeń 2023r.).  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński przypomniał, że o stawkach dyskutowano w roku ubiegłym. 
Zauważył, że budżet gminy nie jest nieograniczony.   
 
W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, 1 Radny wstrzymał się 
od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o przedstawienie projektu uchwały 
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6)  sprawie dokonania zmiany w treści Uchwały Nr III/26/18 Rady Miejskiej  
w Zalewie z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie wsparcia w postaci 
posiłku, świadczenia pieniężnego w formie zasiłku celowego na zakup posiłku 
lub żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych osobom objętym wieloletnim rządowym programem ”Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zalewie Jolanta Skrzypiec wyjaśniła, że 
projekt uchwały nr 6 oraz nr 7 wynika ze zmian ustawowych związanych ze zmianą wysokości 
kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z programu „Posiłek w szkole i w domu”.  
Następnie odczytała projekt uchwały nr 6 oraz uzasadnienie do projektu uchwały.  
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zalewie Jolanta Skrzypiec odczytała projekt 
uchwały  
 

7) w sprawie dokonania zmiany w treści Uchwały Nr III/27/18 Rady Miejskiej  
w Zalewie z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie określenia zasad zwrotu 
wydatków za przyznane świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku, 
świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub 
żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 
osobom objętym wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  
i w domu” na lata 2019-2023, 

 
oraz uzasadnienie do projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś odczytał projekt uchwały  
 

8) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej, 
oznaczonej numerem ewidencyjnym gruntów jako działka Nr 231, położonej  
w obrębie Boreczno, gmina Zalewo. 
 

Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o poprawienie podstawy prawnej w zakresie 
przytoczonego tekstu jednolitego ustawy o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2023r. poz.40). 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że wpłynęło podanie osoby zainteresowanej zakupem 
działek wskazanych w projekcie uchwał nr 8 i 9. Działki znajdują się w Borecznie i do sprzedaży 
zostałyby przeznaczone w trybie przetargu nieogranicznego.  
 
Radny Alfred Truszkowski zapytał, co z działką nr 232 mieszczącą się pomiędzy działkami ujętymi 
w projektach uchwał nr 8 oraz 9. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński powiedział, że poprosi pracownika merytorycznego, który udzieli 
wyjaśnień.  
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Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś stwierdził, że w międzyczasie odczyta projekt uchwały 
 

9) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej, 
oznaczonej numerem ewidencyjnym gruntów jako działka Nr 233, położonej  
w obrębie Boreczno, gmina Zalewo, 

  
co też uczynił. 
 
Inspektor w Referacie Inwestycji, Gospodarki Mieniem Komunalnym Tomasz Bobkowski wyjaśnił, 
że jedna osoba zainteresowana jest zakupem obydwu działek. W przypadku działki mieszczącej 
się pomiędzy działkami wskazanymi w projektach uchwał Gmina posiada już zgodę Rady na jej 
sprzedaż (podjęta uchwała).   
 
W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały nr 8. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, 1 Radny wstrzymał się 
od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 9. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, 1 Radny wstrzymał się 
od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński powiedział, że od Głównego Geodety Kraju wpłynęło pismo 
wskazujące, że na terenie Gminy nie ma miejscowości Murawki, wskazuje się tylko Murawki jako 
cześć wsi Urowo.  Po przeanalizowaniu sytuacji uznano, że Murawki muszą występować jako 
niezależna miejscowość (numeracja domów, wydane mieszańcom dokumenty), dlatego trzeba 
wszcząć proceduję jej utworzenia. Projekt uchwały początkuje te zabiegi. Następnie odczytał 
projekt uchwały 
 

10) w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami 
miejscowości Murawki, dotyczących zmiany rodzaju miejscowości,  
z: Murawki – jako część wsi Urowo, na: Murawki – wieś. 

 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o poprawienie podstawy prawnej w zakresie 
przytoczonego tekstu jednolitego ustawy o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2023r. poz.40), 
skrótu nazwy województwa oraz literówki w załączniku nr 1 (słowo „mieszkańczów” zamienić na 
„mieszkańców”).   
 
Radna Wioletta Żołądkiewicz zapytała, czy nie należałoby zamienić w karcie konsultacyjnej zapisu 
„Karta konsultacyjna mieszkańców miejscowości Murawki, gmina Zalewo” na „Karta konsultacyjna 
mieszkańców miejscowości Murawki stanowiącej część wsi Urowo, gmina Zalewo”. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński zgodził się z Radną. Zauważył, że dopisek wskazujący na 
Murawki jako część wsi Urowo, powinien być także wskazany w tytule projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały z proponowanymi zmianami. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Ad. 4. Sprawy różne. 
 
Radny Alfred Truszkowski powiedział, że należy poprawić stan targowiska miejskiego. Brakuje na 
nim odwodnienia, tworzy się błoto. Radny stwierdził, że na ulicy Mickiewicza brakuje wyznaczonych 
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przejść dla pieszych w pobliżu przedszkola niepublicznego, placu zabaw. Uważa, że należy 
wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych o narysowanie pasów i ustawienie znaków informujących, 
że mogą tam przechodzić dzieci.  
 
Radna Wioletta Żołądkiewicz powiedziała, że sprawa przejść dla pieszych była zgłaszana do 
Starostwa Powiatowego. Osobiście pisała w tym temacie. Prosi, by Radny również wysłał pismo 
do Starostwa w tej sprawie. Myśli, że jeżeli więcej takich uwag wpłynie od poszczególnych 
Radnych, to jest większa szansa na pozytywne jej załatwienie.  
 
Radna Halina Krajnik zauważyła, że Radni Powiatowi mogliby zaangażować się w taki temat  
i wspomóc Radnych Rady Miejskiej.  
 
Ad. 5. Zamknięcie obrad. 

 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś zamknął  
XLVII nadzwyczajną Sesję Rady Miejskiej w Zalewie.  
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
          /-/ Krzysztof Gawryś 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała:                                                                                                                 
Ewa Warcaba- Cympel 


